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1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 

Dagordningen fastställdes. 

2.  Val av justerare 

Gunborg Johansson utsågs till justerare av dagens protokoll.  

3. Besök av funktionshindersombudsmannen Pia Ehnhage 

Pia Ehnhage tillträdde som funktionshindersombudsman 1 

september 2016 och har sedan dess främst arbetat med uppdraget att 

revidera Programmet för delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning.  

 

Rådet undrade hur regeringens utredning som ska se över 

assistansersättningen i socialförsäkringsbalken och lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade (LSS) fortlöper. Pia 

redogjorde för bakgrunden till översynen. LSS har funnits i drygt 20 

år och är i behov av att revideras då syftet med lagen inte uppnås i 

alla delar. Det har visat sig att insatserna som anges i lagen inte 

träffar helt rätt för målgruppen vilket innebär att insatser kan 

behöva kompletteras enligt Socialtjänstlagen. En annan anledning 

till översynen är att målgruppen har förändrats då personer med 

diagnos inom autismspektrum har tillkommit. LSS är otydligt 

definierad på flera olika sätt vilket leder till svårigheter när behoven 

och omfattningen av stödet ska bedömas av kommunerna. Det har 

visat sig att detta påverkar rättssäkerheten och likvärdigheten 

negativt.  

 

I utredningen ska målgruppen för de båda lagstiftningarna ses över 

samt träffsäkerheten i såväl lagstiftningen som de olika insatsernas 

utformning. Vad det gäller assistansersättningen ska även det 

dubbla huvudmannaskapet ses över. Utredningen ska vara slutförd 1 

oktober 2018. 

 

Rådet undrade över hur arbetet med att ta fram ett nytt Program för 

delaktighet för personer med funktionsnedsättning fortlöper. Pia 

informerade att hon alldeles nyligen har slutfört arbetet med att 

revidera programmet samt redogjorde för hur arbetet med 

revideringen har genomförts. Programmet syftar till att ytterligare 

förstärka kommunens uppdrag att arbeta efter ett 

funktionshinderperspektiv inom alla verksamhetsområden för att 

säkerställa en tillgänglig stad. Programmet innehåller åtta olika 

fokusområden istället för mål som fanns i det tidigare programmet.  
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4. Nämndärenden 

Förvaltningen och rådet gick igenom de ärenden som ska behandlas 

på stadsdelsnämndens sammanträde den 18 maj. Rådet hade 

kommentarer på följande ärenden: 

Medborgarförslag om hundrastgård i Midsommarkransen 

Rådet framhåller vikten av att hundrastgårdar är utformade på ett 

sådant sätt att även personer som är rullstolsburna och har hund har 

möjlighet att utnyttja dessa.  

 

Kommunikationsprogram för Stockholms stad 2017-2020 

Rådet har formulerat följande synpunkter på kommunikationsplanen 

i en skrivelse som kommer att skickas till Kommunstyrelsen. 

 

1. Tillgänglighet: 

Det är viktigt att påpeka att det finns stora skillnader i tillgång till 

digitala resurser hos befolkningen. En stor andel av personer med 

funktionsnedsättning saknar tillgång till datorer och många klarar 

dessutom inte att hantera den nya tekniken. De som bor på något av 

stadens olika boende kan kanske få hjälp av personal om staden ser 

till att de får datautbildning. Det kan inte vara ett absolut krav att ha 

och kunna använda dator. Tillgängligheten måste gälla alla invånare 

oavsett funktionsnedsättning. 

 

2. Förståelse av information som ges: 

Personer med intellektuell funktionsnedsättning kan ha svårighet att 

använda datorer och att tillgodogöra sig skriven information på 

nätet. Personer med syn/hörselnedsättning behöver alternativa 

format som punktskrift och teckenspråkstolkning. 

Personer med olika funktionsnedsättningar har svårighet att 

tillgodogöra sig skriven och uppläst information som är producerad 

för och av personer utan funktionsnedsättning. 

 

3. Hur kan Stockholm stad anpassa kommunikationsprogrammet så 

att alla ges möjlighet till insyn och delaktighet: 

För att lyckas med kommunikationsprogrammet så är det viktigt att 

involvera dem som ska använda det. De kan delta i alltifrån 

framtagande av behov och hur tekniken ska designas och användas. 

Ta hjälp av personer med funktionsnedsättning vid utformningen av 

informationen som då kan tillgodogöras av många grupper utöver 

synskadade, hörselskadade och de med svårigheter att läsa. 

5. Övrig information från förvaltningen 

Inget under denna punkt. 
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6. Övriga frågor 

Rådet informerade om att de kommer att lämna synpunkter i en 

separat skrivelse på följande remisser: 

 Allmänhetens insyn om kommunala angelägenheter som 

utförs av privata utförare jämte revidering av befintlig 

klausul för meddelarfrihet och meddelarskydd 

 

 Bygga väderskydd vid Stockholms båthållplatser - Motion 

från (C) 

 

Rådet avstår från att lämna synpunkter på Gångplan för Huddinge 

kommun. 

 

Rådet informerade om att lokaltidningen Mitt i har skrivit en artikel 

om den smala cykelvägen på Hägerstensvägen. Rådet har vid flertal 

tillfällen tidigare tagit upp denna fråga dels med stadsdelsnämnden 

och dels med Trafikkontoret. Trots att ett beslut har fattats för drygt 

tre år sedan om att åtgärda problemet med cyklister i hög fart nära 

bostäder och gångtrafikanter har ingen förändring skett. Rådet har 

lämnat förslag på en förbättring i form av att enkelrikta 

cykeltrafiken i rusningstid. Rådet anser att det är märkligt att rådets 

idé varken tas upp i artikeln eller har uppmärksammats av 

Trafikkontoret.   

7. Avslutning av mötet 

Ordförande tackade samtliga ledamöter för dagens sammanträde och 

förklarade mötet avslutat. 


